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Press Release      30.01.2020  

 

EEX confirms clearing services roadmap for 

Japanese Power Derivatives  

 

The European Energy Exchange (EEX) will extend its global power product suite by offering Trade 

Registration services for the Japanese Power Derivatives market. The Go-Live date (18th May 2020), 

was announced in Tokyo today as part of the EEX Group Japan Power Conference which was 

attended by more than 200 industry stakeholders from Japan and around the globe.  

 

The new product offering, which is subject to standard European regulatory approval, will be the first 

Asian market area on the EEX Power Derivatives platform and the first EEX Group product 

specifically built for the Asian market. The EEX Japan Power launch follows a two year period of 

consultation with all parts of the value chain including Japanese and European regulators, Japanese 

market participants and international stakeholders.  

 

Steffen Koehler, COO of EEX comments, “For the past two years, we have been working in close 

partnership with all key market players, both in Japan and internationally, in order to build the right 

product which answers the needs of the domestic Japanese power market and our global power  

customer base. I would like to extend my sincere thanks to everyone involved for their constructive 

ideas and particularly the guidance we have received from Japanese market participants, which has 

certainly helped shape our offering”. 

 

Koehler continues: “With the launch of our Trade Registration services for Japanese Power 

derivatives, we are taking the first step into a dynamic and exciting market. EEX has a long and 
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successful track record in power. Moving forward, we want to support the further development of the 

Japanese Power market by sharing our experience and continuing to work hand in hand with the 

industry, both in Japan and internationally, to build and shape a market which is not only successful 

but better supports market participants in managing their risk”. 

 

EEX is a member of EEX Group which has a proven track record in power trading, recording the 

largest power trading volume worldwide in 2017, 2018 and 2019 respectively. The new clearing 

offering for Japanese Power Derivatives will bring together the wholesale electricity community in 

Japan, including domestic ultilities and retail suppliers, with EEX’s expansive network of international 

trading participants, market access providers, brokers and clearing banks.  

 

The European Energy Exchange (EEX) is the leading energy exchange in Europe which develops, 

operates and connects secure, liquid and transparent markets for energy and related products. As 

part of EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, EEX offers 

contracts on Power, Natural Gas and Emission Allowances as well as Freight and Agricultural 

Products. EEX also provides registry services for White Certificates, Capacity Certificates and 

Guarantees of Origin on behalf of the French State, as well as Auctions for Guarantees of Origin.  

 

EEX Group provides market platforms for energy and commodity products across the globe and 

provides access to a network of more than 600 trading participants. The group offers contracts for 

energy, environmental products, freight, metal and agriculturals listed at the European Energy 

Exchange (EEX), EEX Asia, EPEX SPOT and Nodal Exchange. Clearing and settlement of the 

transactions are provided by the European Commodity Clearing (ECC) and by Nodal Clear in the 

United States. EEX Group is a member of Deutsche Börse Group. More information: www.eex-

group.com 

 

Contact: 

EEX Public Relations  

T +49 341 2156-216 (Leipzig) | +44 207 862-7568 (London) I +33 1 73 03 96 00 (Paris) 

presse@eex.com | www.eex.com

http://www.eex-group.com/
http://www.eex-group.com/
mailto:presse@eex.com
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プレスリリース                                 2020年 1月 30日 

 

EEX、日本の電力デリバティブ市場向けクリアリング

サービスを確約 

 

European Energy Exchange (EEX)は、日本の電力デリバティブ市場向けの取引登録サービスを提供

することによって、電力デリバティブの商品を拡充します。 取引開始日（2020年 5月 18日）は、

日本及び世界中の 200名以上の業界関係者が参加した EEX Group Japan Power Conferenceの中

で、本日東京にて発表されました。 

 

欧州規制当局の標準的な許認可の対象となるこの新たな商品は、EEX 電力デリバティブプラットフ

ォームにおける初のアジア市場を対象とした商品であり、アジア市場向けに特別に構築された EEX

グループ初めての商品とです。 EEX日本電力商品の開始は、日本及び欧州の規制当局、日本市場の

参加者、世界の利害関係者を含むバリューチェーン全ての関係者との 2年間に及ぶ集中的な協議の

上で至りました。 

 

EEXの最高執行責任者である Steffen Koehler氏は次のようにコメントしています。「過去 2年、弊

社は日本国内の電力市場と、保有するグローバルな電力の顧客基盤の双方のニーズに応える適切な

商品を構築するために、日本および世界の主要なプレーヤー全員と緊密に連携してきました。建設



 

Press Release Page 4 

 © EEX AG – part of eex group 

 

的な提案をしてくれた全ての関係者に心から感謝しています。特に、日本の市場参加者から受けた

助言は、弊社の商品を設計する上で実に参考になりました。」 

 

「日本の電力デリバティブ向け取引登録サービスの開始により、弊社はダイナミックでエキサイテ

ィングな市場への第一歩を踏み出しました。 弊社は、長年にわたり電力市場における成功実績があ

ります。 今後においても、ただ成功するだけでなく、リスク管理において市場参加者をより良くサ

ポートする市場を構築、形成するために、自らの経験を共有し、また国内外の業界と協力して、日

本の電力市場の更なる発展を支援したいと考えています」。と Koehler氏は続けます。 

 

EEXは、電力取引で実績のある EEXグループの一員であり、同グループは 2017年、2018年、

2019年それぞれに世界最大の電力取引量を記録しています。日本の電力デリバティブ向けの新たな

クリアリングサービスは、国内の電力会社や小売業者を含む日本の卸売電力コミュニティと、EEX

のグローバルな取引参加者、市場アクセスプロバイダー、ブローカー、クリアリング銀行の広範な

ネットワークを結び付けます。 

 

European Energy Exchange（EEX）は、エネルギーおよび関連商品の安全で流動性のある透明な市

場を開発、運営、接続するヨーロッパの主要なエネルギー取引所です。 グローバルな商品市場にサ

ービスを提供する企業グループである EEXグループの一部として、EEXは電力、天然ガス、排出

枠、海上運賃及び農産物に関する商品を提供しています。 また EEXは、フランス政府に代わり、ホ

ワイト証明書、キャパシティ証明書、原産地保証の登録サービス、および原産地保証のオークショ

ンを実施しています。 
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EEX Groupは、世界中のエネルギーおよびコモディティにおける市場プラットフォームを提供し、

600以上の取引参加者にネットワークへのアクセスを提供します。 このグループは、European 

Energy Exchange（EEX）、EEX Asia、EPEX SPOT、および Nodal Exchangeに上場されているエ

ネルギー、環境商品、海上運賃、金属、農産物の商品を提供しています。 取引の清算および決済

は、Europe Commodity Clearing（ECC）および米国の Nodal Clearによって提供されます。 EEX 

Groupは、DeutscheBörseGroupのメンバーです。 詳細：www.eex-group.com 

 

お問い合わせ先】 

 

EEX 広報担当 

電話番号： +49 341 2156-216（ライプツィヒ）| +44 207 862-7568（ロンドン）I +33 1 73 03 96 00

（パリ） 

Email：presse@eex.com 

ホームページ： www.eex.com

http://www.eex-group.com/
mailto:presse@eex.com
http://www.eex.com/
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Pressemitteilung                               30.01.2020 

 

EEX bestätigt Einführung von Clearingdienst-

leistungen für den japanischen Strom-Terminmarkt 

 

Die European Energy Exchange (EEX) wird ihre globale Produktpalette für Strom erweitern und 

einen Trade Registration-Service für japanische Stromterminkontrakte einführen. Das Startdatum, 

der 18. Mai 2020, wurde heute in Tokio im Rahmen der EEX Group Japan Power Conference mit 

mehr als 200 Teilnehmern aus der Branche in Japan sowie aus der ganzen Welt bekanntgegeben. 

 

Das neue Produkt wird, vorbehaltlich üblicher regulatorischer Genehmigungen in Europa, das erste 

asiatische Marktgebiet am EEX-Stromterminmarkt sein und das erste speziell für den asiatischen 

Markt entwickelte Produkt der EEX Group. Die Markteinführung folgt einer zweijährigen 

Konsultationsphase mit allen Teilnehmern der Wertschöpfungskette, einschließlich der japanischen 

und europäischen Regulierungsbehörden, japanischer Marktteilnehmer sowie internationaler 

Stakeholder.  

 

Steffen Köhler, COO der EEX, erklärt: „Wir haben in den vergangenen zwei Jahren eng mit allen 

wesentlichen Marktakteuren sowohl in Japan als auch international an der Entwicklung des 

passenden Produktes zusammengearbeitet, um sicherzustellen, dass unser Angebot die Bedürfnisse 

des japanischen Strommarktes sowie unseres globalen Teilnehmerkreises erfüllt. Ich danke allen 

Beteiligten für ihre konstruktiven Ideen und insbesondere den japanischen Marktteilnehmer für ihre 

Unterstützung in diesem Prozess. Das hat uns bei der Entwicklung unseres Angebots sehr geholfen.“ 

 

Steffen Köhler ergänzt: „Die Einführung unseres Trade-Registration-Service für die japanischen 

Stromterminprodukte bildet den ersten Schritt in einen dynamischen und aufregenden Markt. Die 

EEX verfügt über eine lange und umfassende Erfolgsbilanz im Strombereich. Mit unserem Angebot 
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wollen wir die Weiterentwicklung des japanischen Strommarkts unterstützen, indem wir unsere 

Erfahrung teilen und weiter Hand in Hand mit der Branche sowohl in Japan als auch mit 

internationalen Teilnehmern zusammenarbeiten, um einen Markt aufzubauen, der nicht nur 

erfolgreich ist, sondern der die Marktteilnehmer beim Risikomanagement unterstützt.“ 

 

Die EEX ist Teil der EEX Group, die über eine besondere Erfolgsbilanz im Stromhandel verfügt und 

2017, 2018 und 2019 die weltweit führende Börsengruppe im Stromhandel stellte. Das neue 

Clearingangebot für japanische Stromterminprodukte richtet sich an den gesamten Stromgroßhandel 

in Japan, einschließlich inländischer Versorgungsunternehmen sowie Weiterverteiler, welches 

ergänzt wird mit dem umfassenden Netzwerk der EEX aus internationalen Handelsteilnehmern, 

Market Access Providern, Brokern und Clearingbanken. 

 

Die European Energy Exchange (EEX) ist die führende europäische Energiebörse. Sie entwickelt, 

betreibt und vernetzt sichere, liquide und transparente Märkte für Energie und energienahe Produkte. 

Als Teil der EEX Group, einer auf international Commodity-Märkte spezialisierten Unternehmens-

gruppe, bietet die EEX Kontrakte auf Strom, Erdgas und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und 

Agrarprodukte an. Weiterhin bietet die EEX auch Registrierungsdienste für weiße Zertifikate, 

Kapazitätszertifikate und Herkunftsnachweise im Auftrag des französischen Staates sowie Auktionen 

für Herkunftsnachweise an. 

 

Die EEX Group betreibt Marktplätze für Energie- und Commodity-Produkte weltweit und bietet 

Zugang zu einem Netzwerk von mehr als 600 Handelsteilnehmern. Das Angebot der Gruppe umfasst 

Kontrakte für Energie, Umweltprodukte, Fracht, Metalle und Agrarprodukte, gelistet an der European 

Energy Exchange (EEX), EEX Asia, EPEX SPOT sowie der Nodal Exchange. Clearing und 

Abwicklung der Transaktionen erbringen die European Commodity Clearing (ECC) und Nodal Clear 

in den Vereinigten Staaten. Die EEX Group ist Mitglied der Gruppe Deutsche Börse. Weitere 

Informationen unter: www.eex-group.com. 

 

Kontakt: 

EEX Public Relations  

T +49 341 2156-216 (Leipzig) | +44 207 862-7568 (London) I +33 1 73 03 96 00 (Paris) 

presse@eex.com | www.eex.com 

http://www.eex-group.com/
mailto:presse@eex.com

